

项目名称：海德堡会议中心

设计团队：Degelo Architekten

面积：29500 m²

地点：德国，海德堡



设计特色：

项目 – 德国海德堡新开张的大型会议中心，是一个引人注目的城市新地标。这座由瑞士设计团队 Degelo Architekten 塑造的作品，外表看似浑厚朴素，却暗藏玲珑心思。

砂岩外墙独特的垂直波浪纹理，营造出一种帘幕般的视觉效果，光影相间更添生动飘渺之感。外墙使用了经数字优化的传统石雕夯炭工艺，质感十分考究。而入口的光滑

抛光面则完美展现了海德堡当地内卡河谷红砂岩的丰富色彩和花纹。踏入建筑内部，

朴素厚重的外表瞬间化作光怪陆离、几欲脱离重力束缚的灵动空间。20 米高的入口大

厅和拱形中央厅是整个会议中心的视觉核心，后者最多可容纳 1800 人，天窗投射的椭圆形光影，让混凝土拱顶宛如一块垂垂帘幕，设计师巧妙地延续了外立面暗示元素。

设计师更是运用自然采光和明暗对比，雕刻出层层立体的室内空间，搭配手工制作的“

肥皂泡”玻璃吊灯，富有童趣。整个空间布局贯穿开阔、狭窄、高低起伏的有机呼应和

流转，兼顾灵活性和适应性。海德堡会议中心低调外表下的内在光彩，无疑为这座新

城区增添了别致新地标；这座“砂岩新星”的绽放，定将照亮海德堡的未来城市天际线。

团队 – 2005 年由建筑师 Heinrich Degelo 创立的 Degelo Architekten，总部位于巴塞

尔，如今已成为瑞士最受赞誉的建筑设计团队之一。在 Heinrich Degelo 的领导下，该

事务所因其创新却不失务实的设计解决方案而广受好评，他们能够精致平衡概念严谨

性、工艺品质和环境可持续性。他们的作品系列展现了多元化的项目，从住宅建筑和改造改建，到大型城市开发和公共机构工程，作品代表性之作包括获奖的弗莱堡大学图书馆改建，以及正在进行的巴塞尔圣雅各布会展中心的翻新工程。其建筑作品的与众不同之处，在于对经典永恒设计的坚持追求，却以出人意料的简单手法展现出高度实用的建筑理念。他们善于最大限度发掘场地潜能，同时为客户量身定制独特的空间需求和理想追求。Heinrich Degelo 重视综合设计，从最初阶段就与所有项目相关者密切协作。如今，这家拥有 15 名专业人士的活力团队，仍在不断探求建筑设计界限，他们的作品完美融合了富有洞见的设计理念与务实环保的执行手段。Heinrich Degelo 入围 Baunetz 百佳建筑设计公司排行榜，正是对他们在当代瑞士建筑设计行业的重要地位的认可。

更多最新设计请关注公众号及官网动态

[欢迎进入 Archicasting 设计优司网站](#)

Project: Heidelberg Congress Center

Design Team: Degelo Architekten

Size: 29500 m²

Location: Heidelberg, Germany



Feature:

Project - Heidelberg's first major dedicated congress and convention venue has arrived courtesy of Basel-based Degelo Architekten. The Heidelberg Congress Center is a characterful building that appears compact and plain from the exterior, belying a complex and multifaceted interior design.

The sandstone facade's vertical, waved structure gives the impression of a theater curtain, with interplays of light and shadow providing an airy lightness to the solid stone. Traditional stonemason's charring techniques were digitally honed to create this unique textured surface. In contrast, the smooth, polished entrance recesses reveal the yellow marbling of the local Neckar Valley sandstone.

Inside, the minimal exterior gives way to light-filled, almost dematerialized spaces centered around the soaring 20-meter-high entrance foyer and vaulted "central hall." This flexible main event space can host up to 1,800 people and features elliptical skylights that make the concrete ceiling appear draped like fabric, continuing the curtain motif.

Artful daylighting and shadows further sculpt the interiors, along with playful elements like the hand-blown glass "soap bubble" lamps. Degelo's design achieves an intriguing interchange between low and high, close and wide spaces across the adaptable layout. With its striking facade concealing a bright, flexible events venue, the Heidelberg Congress Center adds a distinctive new presence to the city's Bahnstadt district.

Design Team - Founded in 2005 by architect Heinrich Degelo, the Basel-based Degelo Architekten has emerged as one of Switzerland's most acclaimed architectural practices. Under Degelo's direction, the firm has garnered praise for its innovative yet pragmatic design solutions that balance conceptual rigor with quality craftsmanship and environmental sustainability.

The firm's portfolio showcases a diverse range of projects, from residential dwellings and adaptive reuse interventions to large-scale urban developments and institutional works. Notable commissions include the award-winning conversion of the University Library in Freiburg and the ongoing renovation of the St. Jakobshalle convention center in Basel.

What distinguishes Degelo's work is a commitment to timeless design articulated through surprisingly simple yet highly functional architectural responses. The firm

excels at maximizing a site's inherent potential while creating spaces tailored to the client's unique needs and aspirations. Degelo prioritizes an integrated design approach, fostering close collaboration between all stakeholders from the earliest stages.

With a dynamic team of 15 professionals, Degelo Architekten continues to push boundaries through architecture that seamlessly wedds inspired concepts with pragmatic, environmentally conscious execution. Their recognition on prestigious lists like Baunetz's Top 100 firms underscores their reputation as leaders in contemporary Swiss architecture.

[More Projects and Design Teams in www.Archicasting.com](http://www.Archicasting.com)